
PROTOKÓŁ Nr XXXIII/2021
z SESJI RADY MIASTA  odbytej w dniu 22 lipca 2021 r.
 z wykorzystaniem środków porozumiewania się na odległość ( zdalny tryb obradowania)

Sesję rozpoczęto o godz.15.00
W Sesji udział wzięło  22 radnych na ogólną liczbę 23.

1. Otwarcie Sesji.
2. Zmiana, uzupełnienie porządku obrad.
3. Podjęcie uchwał w sprawie:
1/XXXIII/2021 -  zmian budżetu miasta na 2021 rok,
2/XXXIII/2021 -  zmiany wieloletniej prognozy finansowej na lata 2021-2038,
3/XXXIII/2021 -  emisji obligacji serii A21, B 21, A22, B 22 oraz zasad ich zbywania, nabywania
i wykupu, 
4/XXXIII/2021 - emisji obligacji serii C 21,D 21, E 21, F 21, G 21, H 21 oraz zasad ich zbywania, 
nabywania i wykupu.
4. Skargi, wnioski i petycje wpływające do Rady Miasta.    
5. Zamknięcie obrad Sesji.

Ad.1.
Przewodniczący Rady Miasta Pan Adam Cebula otworzył XXXIII Sesję Rady Miasta 
Siemianowic Śląskich zwołaną na wniosek Prezydenta Miasta na podstawie art. 20 ust.
3 ustawy o samorządzie gminnym z dnia 8 marca 1990 r. (j. t. Dz. U. z 2020 poz. 713
z późniejszymi zmianami) oraz art.15zzx ust.1 i 2 ustawy z dnia 02 marca 2020 r.
o szczególnych rozwiązaniach związanych z zapobieganiem, przeciwdziałaniem
i zwalczaniem COVID-19, innych chorób zakaźnych oraz wywołanych nimi sytuacji 
kryzysowych oraz niektórych innych ustaw z wykorzystaniem środków porozumiewania się na
odległość i stwierdził, że na podstawie  wykazu obecności generowanego z systemu Rada jest 
władna do podejmowania prawomocnych uchwał.

Przewodniczący Rady Miasta  przywitał: I Zastępcę Prezydenta Miasta  Panią Agnieszkę 
Gładysz, Skarbnika Miasta Panią Katarzynę Chrapek-Rogowską, Sekretarza Miasta Pana 
Adama Skowronka oraz Naczelników Wydziałów, Kierowników Referatów, pracowników 
Urzędu Miasta, mieszkańców oraz radnych. 

Przewodniczący Rady Miasta przypomniał, iż w skład Komisji Uchwał wchodzą: Pani 
Aleksandra Krążek, Pani Barbara Patyk-Płuciennik, Pan Bartłomiej Pieczykolan, Pan Tomasz 
Nowara, Pan Łukasz Rosicki.

Ad. 2
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Zmiany, uzupełnienia porządku obrad.

Przewodniczący przypomniał, że Sesja została zwołana na wniosek Prezydenta Miasta wobec 
czego proponowane zmiany w porządku Sesji wymagają głosowania bezwzględną większością
głosów ustawowego składu Rady oraz zgody wnioskodawcy. 

Następnie Przewodniczący Rady Miasta poinformował, że do Rady Miasta wpłynęły dwie 
petycje, pierwsza dot. wprowadzenia strategii Rozwoju Miasta, oraz druga dot. 
wprowadzenia planu oświetlenia miejsc publicznych i dróg w Siemianowicach Śląskich. Ze 
względu na fakt, że kolejna Sesja Rady Miasta ma odbyć się w sierpniu Przewodniczący Rady 
zaproponował uzupełnienie porządku obrad o punkt „Skargi, wnioski i petycje wpływające do
Rady
Miasta”  aby petycje skierować do Komisji Skarg, Wniosków i Petycji celem rozpatrzenia.
I Zastępca Prezydenta Miasta Pani Agnieszka Gładysz wyraziła zgodę na uzupełnienie 
porządku obrad o dodatkowy punkt.

Przewodniczący Rady Miasta poddał pod głosowanie uzupełnienie porządku obrad o punkt  
„Skargi, wnioski i petycje wpływające do Rady Miasta”
głosowanie:       za               -              22

      przeciw      -              0
                  wstrzym.    -              0

Przewodniczący Rady Miasta stwierdził, iż Rada Miasta uzupełniła porządek obrad o punkt  
„Skargi, wnioski i petycje wpływajace do Rady Miasta„ 
/głosowanie imienne stanowi załącznik protokołu/

Dyskusja:
Pan Łuksz Rosicki, zaproponował aby zmienić w porządku obrad kolejność głosowania nad 
projektami uchwał
Pani Agnieszka Gładysz I Zastępca Prezydenta Miasta jako wnioskodawca nie wyraziła zgody 
na zmianę kolejności procedowania.

Ad. 3
Podjęcie uchwał.

projekt uchwały:
1/XXXIII/2021 -  zmian budżetu miasta na 2021 rok
Opinie Komisji:
Komisja Finansowo-Budżetowa – za- 3, wstrz. - 1, przeciw – 0

Dyskusja:
Pani Danuta Sobczyk
Pani Karina Siwiec-Magielnicka, odczytała stanowisko Klubu Radnych Koalicji Obywatelskiej 
do wszystkich projektów uchwał:
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STANOWISKO
Klubu Radnych Koalicji Obywatelskiej w sprawie zamian w budżecie miasta na 2021
rok oraz emisji obligacji komunalnych a 2020 i 2021 roku, przedstawione na Sesji Rady
Miasta w dniu 22 lipca 2021 roku 17 grudnia 2020 roku Rada Miasta, na wniosek Prezydenta 
Miasta, uchwaliła budżet na 2021 rok. Dzisiaj, po upływie 7 miesięcy Prezydent Miasta 
domaga się generalnej rewizji
i zmiany tego budżetu, którego uchwalenia w pierwotnej wersji sam się wówczas domagał.
W grudniu 2021 roku:
• Rada Miasta na wniosek Prezydenta Miasta uchwaliła zaciągnięcie kredytu na 2021 
rok w wysokości 12,5 mln. zł. - teraz Prezydent Miasta domaga się zgody na zaciągnięcie 
kolejnego kredytu w bieżącym roku w wysokości 10 mln. zł., w formie emisji obligacji 
komunalnych! - tym samym kredyt tegoroczny wzrósłby do kwoty aż 20,0 mn.zł.
• Rada Miasta na wniosek Prezydenta Miasta uchwaliła planowany deficyt budżetowy
w 2021 roku w wysokości 11,5 mln. zł. - teraz Prezydent Miasta domaga się zgody na deficyt 
budżetowy w wysokości pond 3-krotnie większej tj. w kwocie aż 38,7 mln. zł.!
• Rada Miasta na wniosek Prezydenta Miasta uchwaliła limit zobowiązań na pokrycie 
deficytu budżetowego w 2021 roku w kwocie 12,5 mln. zł. - teraz Prezydent Miasta domaga 
się zgody na ustalenie limitu zobowiązań w wysokości 5-krotnie większej tj. w wysokości aż 
56,0 mln. zł.!
• Rada Miasta na wniosek Prezydenta Miasta uchwaliła upoważnienie do zaciągania 
kredytu w 2021 roku w wysokości 12,5 mln. zł. - teraz Prezydent Miasta domaga się 
upoważnienia do zaciągnięcie kredytu w wysokości aż 56,0 mln. zł.
• Na tym jednak nie koniec, bo Prezydent Miasta domaga się obecnie także zgody na 
zaciągnięcie dodatkowego kredytu w kwocie 46,0 mln. zł. w tym w przyszłym 2022 roku w 
kwocie 10,0 mln. zł. w formie obligacji komunalnych!
Zdaniem Klubu Radnych Koalicji Obywatelskiej to nie tylko generalna przebudowa 
tegorocznego budżetu miasta, to zupełnie inny budżet, dlatego uważamy, że do jego 
uchwalenia powinna była być zastosowana inna procedura, mianowicie procedura opisana
 w uchwale Rady Miasta o procedurze budżetowej. Zaś faktycznie jest ona uchwalana w lipcu 
- o czym Radni nie zostali uprzedzeni przed wyjazdem na urlopy - kiedy od kilkudziesięciu lat 
nie odbywały się w tym miesiącu Sesje Rady Miasta z uwagi na okres urlopowy, jest 
uchwalana w trakcie Sesji zwołanej w trybie krótkim, bo 7-dniowym, w terminie niezgodnym 
z uchwalonym terminarzem Sesji Rady Miasta, w sytuacji, w której wyłącznie Komisja 
Finansowo-Budżetowa zaopiniowała wniesione projekty uchwał, chociaż w trybie zdalnym; 
pozostałe Komisje tego nie uczyniły.
Swe nowe żądania przedstawia Prezydent Miasta w sytuacji, w której;
• odmówił uwzględnienia woli Rady Miasta wyrażonej w uchwale podjętej podczas 
XXXII Sesji odbytej w dniu 17 czerwca br. w sprawie przesunięcia budowy cmentarza na 
Bańgowie, kosztem 1,5 mln. zł., poza 2023 rok. To zadanie bowiem nadal figuruje w 
Wieloletniej Prognozie Finansowej. To ewidentne lekceważenie woli Rady Miasta podjętej 
zdecydowaną większością głosów, tym bardziej, że na sfinansowanie tego zadania Prezydent 
Miasta jednocześnie żąda teraz od Rady Miasta zgody na kolejny kredyt!
• Prezydent Miasta nie uwzględnił w swych planach (patrz - WPF), nawet symbolicznej 
złotówki, na pokrycie potrzeb finansowych Szpitala Miejskiego, które aktualnie są Szpitalowi 
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dramatycznie potrzebne, o czym radni powzięli wiadomość podczas XXXI Sesji w dniu 27 
maja br. Aktualnie Szpital ma ujemne wyniki finansowe za: 2020 rok w kwocie 8,5 mln. zł.; za 
I kwartał br. 3,0 mln. zł. oraz za lata wcześniejsze w kwocie ok. 17,2 mln. zł. Obecne potrzeby 
finansowe Szpitala sięgają już kwoty ponad 28,0 mln. zł.
• Prezydent Miasta planuje zaciąganie w bieżącej kadencji kolejnych kredytów kosztem 
ich spłacania przez kadencje kolejne aż do 2035 roku. Dowodem tego fakt, że zaplanowano w
WPF-ie spłacanie zaciągniętych w bieżącej kadencji kredytów tylko w minimalnej wysokości 
po ok. 1,0 mln. zł. rocznie. Zaś zaplanowane zostały spłaty w kolejnych latach, od 2024 roku 
poczynając, w kwotach od 4,6 mln. zł. do aż 13,0 mln. zł. rocznie. Powstaje uzasadnione 
zapytanie, skąd przyszłe kadencje
i przyszłe pokolenia znajdą środki finansowe na tak wysokie spłaty rat kredytowych? Taka 
polityka kredytowa odbywa się kosztem przyszłych kadencji i przyszłych pokoleń 
siemianowiczan, którym ograniczamy tym samym możliwość finansowania przyszłych 
potrzeb naszego Miasta.
Sugestia restrukturyzacji kredytów zaciągniętych wcześniej przez Prezydenta Miasta w latach 
2017 (w BS w Krakowie) oraz w 2020 (w PKO BP) to trafna sugestia Pani Skarbnik Miasta, 
zmniejszająca częściowo koszty obsługi pobranych wcześniej kredytów. Jednakże nie jest do 
pełnego zaakceptowania ze względu na niewystarczające zapisy w projektach uchwał, które 
jednoznacznie nie określają ile spłacimy należności głównej a ile odsetek z ww. kredytów oraz
jaką marżę zapłacimy. To jednoznacznie nie wskazuje na to, jakie będą faktyczne oszczędności
z wcześniejszej spłaty kredytów. Wszystkie te informacje powinny były być zawarte w 
uzasadnieniach do przedłożonych projektów uchwał, ponieważ w przeciwnym wypadku Rada 
Miasta nie posiada informacji, czy zaproponowane rozwiązania są rzeczywiście korzystniejsze 
od poprzednich.
Przypominamy na koniec, że w STANOWISKU Klubu Radnych Koalicji Obywatelskiej 
przedstawionym podczas Sesji w dniu 17 grudnia 2020 roku w sprawie uchwalenia budżetu 
miasta na 2021 rok - zwracaliśmy zdecydowaną uwagę na niepokojący stan zadłużenia 
miasta, lecz Prezydent miasta te nasze uwagi wówczas zlekceważył. Zgodnie z porzekadłem 
„Lepiej późno, niż wcale” - traktujemy to jako nieco późną reakcję na nasze wcześniejsze 
sugestie, jednakże jesteśmy zdania, że nieraz należy przyznać się do błędu, co adresujemy 
Prezydentowi Miasta, w imię poprawienia komunikacji werbalnej pomiędzy organami: 
stanowiącym i wykonawczym.
/Małgorzata Gościniak/ /Karina Siwiec-Magielnicka/ /Paweł Siegel/ /Andrzej Gościniak/

Pan Marcin Janota
Pani Agnieszka Gładysz I Zastępca Prezydenta Miasta  

Przewodniczący Rady Miasta poddał pod głosowanie projekt uchwały nr 1/XXXIII/2021 
w sprawie zmian budżetu miasta na 2021 rok
głosowanie:       za               -              15

      przeciw      -              7
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                  wstrzym.    -              0

Przewodniczący Rady Miasta stwierdził, iż Rada Miasta podjęła uchwałę w sprawie zmian 
budżetu miasta na 2021 rok
/głosowanie imienne stanowi załącznik protokołu/

projekt uchwały:
2/XXXIII/2021 -  zmiany wieloletniej prognozy finansowej na lata 2021-2038
Opinie Komisji:
Komisja Finansowo-Budżetowa – za- 3, wstrz. - 1, przeciw – 0

Dyskusja:
Pan Łukasz Rosicki
Pani Małgorzata Gościniak
Pani Agnieszka Gładysz - I Zastępca Prezydenta Miasta 
Pani Katarzyna Chrapek-Rogowska – Skarbnik Miasta
Pan Łukasz Rosicki
Pani Katarzyna Chrapek-Rogowska – Skarbnik Miasta
Pan Adam Cebula - Przewodniczący Rady Miasta
Pani Katarzyna Chrapek-Rogowska – Skarbnik Miasta

Przewodniczący Rady Miasta poddał pod głosowanie projekt uchwały nr 2/XXXIII/2021 
w sprawie zmiany wieloletniej prognozy finansowej na lata 2021-2038
głosowanie:       za               -              15

      przeciw      -              7
                  wstrzym.    -              0

Przewodniczący Rady Miasta stwierdził, iż Rada Miasta podjęła uchwałę w sprawie zmiany 
wieloletniej prognozy finansowej na lata 2021-2038
/głosowanie imienne stanowi załącznik protokołu/

projekt uchwały:
3/XXXIII/2021 -  emisji obligacji serii A21, B 21, A22, B 22 oraz zasad ich zbywania,
nabywania i wykupu

Opinie Komisji:
Komisja Finansowo-Budżetowa – za- 3, wstrz. - 1, przeciw – 0

Dyskusja:
Pani Danuta Sobczyk
Pan Łukasz Rosicki
Pani Małgorzata Gościniak
Pani Danuta Sobczyk
Pani Katarzyna Chrapek-Rogowska – Skarbnik Miasta
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Przewodniczący Rady Miasta poddał pod głosowanie projekt uchwały nr 3/XXXIII/2021 
w sprawie emisji obligacji serii A21, B 21, A22, B 22 oraz zasad ich zbywania, nabywania 
i wykupu
głosowanie:       za               -              15

      przeciw      -              7
                  wstrzym.    -              0

Przewodniczący Rady Miasta stwierdził, iż Rada Miasta podjęła uchwałę w sprawie emisji 
obligacji serii A21, B 21, A22, B 22 oraz zasad ich zbywania, nabywania 
i wykupu
/ głosowanie imienne stanowi załącznik protokołu/

projekt uchwały:
4/XXXIII/2021 - emisji obligacji serii C 21,D 21, E 21, F 21, G 21, H 21 oraz zasad ich zbywania, 
nabywania i wykupu

Opinie Komisji:
Komisja Finansowo-Budżetowa – za- 3, wstrz. - 1, przeciw – 0

Dyskusja:
Pani Karina Siwiec-Magielnicka zwróciła się z prośbą o załączenie stanowiska Klubu Radnych 
Koalicji Obywatelskiej do protokołu Sesji.
Pan Andrzej Gościniak
Pan Tomasz Nowara
Pani Katarzyna Chrapek-Rogowska – Skarbnik Miasta
Pan Andrzej Gościniak

Przewodniczący Rady Miasta poddał pod głosowanie projekt uchwały nr 4/XXXIII/2021 
w sprawie emisji obligacji serii C 21,D 21, E 21, F 21, G 21, H 21 oraz zasad ich zbywania, 
nabywania i wykupu
głosowanie:       za               -              15

      przeciw      -              7
                  wstrzym.    -              0

     
Przewodniczący Rady Miasta stwierdził, iż Rada Miasta podjęła uchwałę w sprawie emisji 
obligacji serii C 21,D 21, E 21, F 21, G 21, H 21 oraz zasad ich zbywania, nabywania i wykupu
/ głosowanie imienne stanowi załącznik protokołu/

Ad. 4
Skargi, wnioski i petycje wpływające do Rady Miasta.
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W związku z uzupełnieniem porządku obrad o punkt „Skargi, wnioski i petycje wpływające do
Rady Miasta” Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie przekazanie dwóch petycji 
mieszkańca miasta Siemianowice Śląskie do Komisji Skarg, Wniosków i Petycji, celem 
rozpatrzenia

głosowanie:       za               -              22
      przeciw      -              0

                  wstrzym.    -              0

Przewodniczący Rady Miasta stwierdził, iż Rada Miasta przekazała petycje do Komisji Skarg, 
Wniosków i Petycji, celem rozpatrzenia
/ głosowanie imienne stanowi załącznik protokołu/

Ad. 5
Przewodniczący Rady Miasta Pan Adam Cebula zamknął XXXIII Sesję Rady Miasta 
Siemianowic Śląskich VIII kadencji. 
Sesja zakończyła się o godz. 16.00.

       
Przewodniczący Rady Miasta                        
/-/ Adam Cebula

Protokołowała:
Katarzyna Majer
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